
 
 

Aangenomen moties Congres 100 

AOM100.01 

ID: 5 
LB advies: overnemen   
 
Indiener: Thema-afdelingen Democratie&Rechtsstaat, digitaal 66 en Europa 
Woordvoerder: Robert Schliessler 
 
Onderwerp: ALDE vertegenwoordiging 
 
Het D66 congres op zaterdag 1 november 2014 bijeen te ’s-Hertogenbosch 
 
Constaterende dat: 

 D66 lid is van de ALDE (European Liberals); 

 de ALDE congressen organiseert met directe leden en vertegenwoordigers van partijen; 

 de D66 vertegenwoordiging maar 1 gekozen persoon bevat, namelijk het bestuurslid 
internationale secretaris; 

 D66 meerdere stemmen heeft tijdens deze congressen en de directe ALDE leden geen; 
 
Overwegende dat: 

 er geen democratische procedure is tot het vormen van een D66 vertegenwoordiging en 
onduidelijk is op welke basis deze wordt samengesteld.  

 
Verzoekt het Landelijk Bestuur om bij het volgende congres met een voorstel te komen, zodat de D66 
ALDE vertegenwoordiging openbaar, transparant en gereguleerd kan worden samengesteld. 
 
 
En gaat over tot de orde van de dag  
 

PM100.02 

ID: 48 
LB advies: overnemen   
 
Indiener: AAV Hilversum 
Woordvoerder: Jan Verdam 
 
Onderwerp: Motie bevordering verantwoord gebruik medische dossiers 
 
 
Het D66 congres op zaterdag 1 november 2014 bijeen te ’s-Hertogenbosch 
 
Constaterend dat: 

 een toenemend aantal instanties - zowel overheden als andere organisaties - aan burgers toegang tot 
hun medisch dossier vraagt, zonder dat daarbij uitsluitend wordt gevraagd naar die informatie die met 
het oog op de vraagstelling van belang is; 

 de cliënt of patiënt vaak niet beseft dat hij/zij niet verplicht is om inzage te geven in het volledige 
medische dossier; 
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 door de overdracht van rijks- en provincietaken naar gemeenten deze veel vaker medische informatie 
van burgers zullen gaan opvragen; 

 veel gemeenten zich nog niet volledig bewust zijn welke medische gegevens zij wel en niet mogen 
opvragen, en ook lang niet altijd duidelijk is wie inzage heeft in de patiëntgegevens, hoe de 
geheimhouding is geregeld, en hoe de gegevens worden opgeslagen. 

 
Overwegend dat: 

 het ongeclausuleerd delen van medische dossiers ongewenst is; 

 de cliënt of patiënt in samenspraak met zijn behandelaar zeggenschap moet kunnen houden over zijn 
medische gegevens en moet kunnen bepalen welke gegevens mogen worden gedeeld met welke 
andere zorgverlener, gemeente of andere instantie. 

 
Spreekt als haar mening uit dat: 

 het inzage geven in, respectievelijk inzage vragen in een volledig medisch dossier in het algemeen niet 
noodzakelijk is; 

 de cliënt of patiënt in samenspraak met de zorgverlener gericht toestemming moet kunnen geven 
voor de uitwisseling van alleen die specifieke gegevens, met bepaalde zorgverleners of instanties, die 
voor die specifieke situatie, behandeling of vraagstelling relevant zijn; 

 voor zover een opvrager van medische gegevens niet BIG-geregistreerd is de geheimhouding van de 
opgevraagde gegevens goed geregeld moet worden. 

 
Verzoekt de fracties van D66 in de Staten-Generaal dit standpunt in discussies en stemmingen uit te dragen. 
 
En gaat over tot de orde van de dag  

 

PM100.03 

ID: 26 
LB advies: overnemen 
 
Indiener: Hamp Harmsen e.a. 
Woordvoerder: Hamp Harmsen  
 
Onderwerp: Veilige uitwisseling van medische gegevens 
 
 
Het D66 congres op zaterdag 1 november 2014 bijeen te ’s-Hertogenbosch 
 
Constaterende dat: 
• nieuwe informatietechnologie ongekende kansen biedt voor nieuwe vormen van 
zorgverlening.  
• medische gegevens op elk moment, overal beschikbaar kunnen zijn; 
• er met regelmaat sprake is van privacy-lekken van medische gegevens;  
• deze privacy-lekken in de hand worden gewerkt door de centrale registratie van de toegang 
tot onze gegevens (‘centrale autorisatie’); 
• Dit buiten het zicht van de zorgverlener en patiënt gebeurt 
 
Overwegende dat:  

 iedere patiënt het recht heeft zelf te bepalen met wie zijn/haar gegevens gedeeld worden; 
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 iedere zorgverlener de plicht heeft een dossier bij te houden; 

 de lokale registratie van de toegang(‘lokale autorisatie’) tot onze gegevens  de uitwisseling 
ervan controleerbaar en  betrouwbaar maakt; 

 het risico op een hierdoor ‘lekkage” afneemt. 
 
Verzoekt de fracties in het Europees Parlement en de Tweede Kamer het standpunt in te nemen dat 
D66 het delen van medische gegevens controleerbaar en betrouwbaar wil maken, door de registratie  
van de beslissing tot het delen ervan uitsluitend bij de patiënt in overleg met de zorgverlener neer te 
leggen.  
 
En gaat over tot de orde van de dag  
 
 

PM100.07 

ID: 27 
   
 
Indiener: Dirkjan Tijs e.a. 
Woordvoerder: Dirkjan Tijs 
 
Onderwerp: Kiezen voor zinnige zorg 
 
 
Het D66 congres op zaterdag 1 november 2014 bijeen te ’s-Hertogenbosch 
 
Constaterende dat: 

 de collectieve zorguitgaven in 10 jaar zijn verdubbeld, en momenteel 13% van ons Bruto 
Binnenlands Product (BBP) beslaan; 

  het Centraal Planbureau voorspelt dat dit tot 2040 kan groeien naar ruim 30% van ons BBP, 
wat betekent dat er gezinnen zijn die ongeveer de helft van hun inkomen aan zorg kwijt zijn; 

 vergrijzing en de ontwikkeling van meer gespecialiseerde behandelmethoden de zorgkosten 
alsmaar verder zullen doen stijgen; 

 
Overwegende dat: 

 iedere euro die we aan zorg uitgeven zo zou moeten worden besteed dat de meeste 
gezondheidswinst en de beste kwaliteit van leven voor zoveel mogelijk mensen bereikt 
wordt; 

 stijgende kosten helaas niet oneindig door de maatschappij gedragen kunnen worden; 

  er momenteel een politiek taboe rust op discussies over kosteneffectiviteit van medische 
ingrepen, waardoor volgens verschillende experts willekeur ontstaat; 

 de Raad voor Volksgezondheid en Zorg (het belangrijkste adviesorgaan van het ministerie 
van VWS), KWF Kankerbestrijding en verschillende ziekenhuisdirecteuren openlijk voor een 
grens aan behandelkosten per kwalitatief gewonnen levensjaar ('QALY') pleiten; 

 uit recent onderzoek (zomer 2014) bleek dat een meerderheid van de medisch specialisten 
het onvermijdelijk vindt dat er in de toekomst zo'n grens wordt vastgelegd; 

 de farmaceutische industrie zonder grenzen aan behandelkosten in feite een carte blanche 
heeft bij het vaststellen van haar prijzen;  
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Verzoekt de Tweede Kamerfractie van D66:  

 een voortrekkersrol te nemen om het politieke taboe over discussies aangaande 
kosteneffectiviteit in de zorg te doorbreken, om daarmee de meeste gezondheidswinst en 
beste kwaliteit van leven voor zoveel mogelijk mensen te bereiken; 

 de minister van Volksgezondheid, Welzijn en Sport op te roepen de wenselijkheid van een 
QALY-grens te onderzoeken. 

 
 
En gaat over tot de orde van de dag  
 

 

PM100.09 

ID: 8 
LB advies: overnemen   
 
Indiener: thema-afdeling Senioren&Samenleving 
Woordvoerder: Ger Dullens 
 
Onderwerp: Nieuw pensioenstelsel 
 
Het D66 congres op zaterdag 1 november 2014 bijeen te ’s-Hertogenbosch 
 

 heeft met instemming en waardering kennisgenomen van het 10-puntenplan 
(www.nieuwpensioenstelsel.nl ) voor een nieuw pensioenstelsel dat de Jonge Democraten 
samen met de Jonge Socialisten en de JOVD hebben opgesteld; 

 acht dit plan een uitstekende aanzet tot het ontwerpen van een modern pensioenstelsel, 
passend in de 21e eeuw. Daarbij zal extra aandacht moeten worden besteed aan de 
pensioenverplichting voor zzp'ers en voor mensen in vergelijkbare situaties; 

 
 
Verzoekt de fractie in de Tweede Kamer het komende parlementaire jaar alles te doen wat in haar 
vermogen ligt om een pensioenhervorming uit te dragen waarbij het 10 puntenplan een belangrijke 
bouwsteen vormt. 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
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PM100.11 

ID: 35 
LB advies: ontraden   
 
Indiener: Thema Afdeling Economie 
Woordvoerder: Sjir Hoeijmakers  
 
Onderwerp: Onderzoek naar de effecten van een basisinkomen 
 
 
Het D66 congres op zaterdag 1 november 2014 bijeen te ’s-Hertogenbosch 
 
Constaterende dat: 

 een zich versnellend proces van automatisering in de (nabije) toekomst een belangrijk deel 
van de huidige werkgelegenheid kan doen verdwijnen; 

 er geen garantie bestaat dat de verdwenen banen vervangen zullen worden door nieuwe; 

 er in ons huidige sociale zekerheidssysteem sprake is van een armoedeval, regelzucht, en 
dure en buitensporige controlemaatregelen; 

 
Voorts constaterende dat: 

 eerdere experimenten met onvoorwaardelijke geldoverdrachten voornamelijk positieve 
effecten laten zien op de werkinzet, de gezondheid en het welzijn van mensen; 

 
Overwegende dat: 

 D66 vertrouwt op de eigen kracht van mensen en vindt dat werken moet lonen; 

 D66 een partij is die vooruit denkt; 

 een systeem met een basisinkomen hier bovengenoemde en andere problemen kan 
oplossen; 

 er mogelijk ook negatieve effecten van een systeem met een basisinkomen zijn; 

 enkel testprojecten ons een beter beeld kunnen geven van de verhouding tussen de 
positieve en negatieve effecten van zo’n systeem;  

 de kosten van een goed opgezet testproject gering zijn; 
 
Verzoekt de Tweede Kamerfractie van D66 om zich in te zetten voor onderzoek naar de gedrags- en 
welzijnseffecten van een systeem met een basisinkomen in de vorm van een testproject 
 
En gaat over tot de orde van de dag  
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PM100.12 

ID: 29 
LB advies: overnemen   
 
Indiener: Thema afdeling Economie 
Woordvoerder: Peter Kluiters 
 
Onderwerp: Ondersteuning ZZP-er  
 
 
Het D66 congres op zaterdag 1 november 2014 bijeen te ’s-Hertogenbosch 
 
Constaterende dat: 

 het kabinet het voornemen heeft geuit de Verklaring arbeidsrelatie (VAR) waarover een ZZP-
’er dient te beschikken om zelfstandig te werken te vervangen door de Beschikking Geen 
Loonheffing (BGL); 

 bij de BGL een opdrachtgever mede aansprakelijk wordt gesteld bij een verkeerd gebruik van 
de BGL door de ZZP-’er, waardoor vele opdrachtgevers ZZP-’ers geen werk meer zullen 
gunnen; 

 de BGL wordt gebruikt om het de Belastingdienst gemakkelijker te maken sociale premies te 
kunnen innen; 

 
Voorts constaterende dat: 

 een aantal ZZP-’er ongewild  gekozen heeft, omdat hun voormalige werkgever door 
inflexibele arbeidswetgeving daartoe vaak gedwongen werd; 

 de meeste ZZP-’er wel bewust hebben gekozen voor hun zelfstandigheid; 

 de belastingdienst de VAR’s vooraf nauwelijks goed hebben getoetst; 

 het beoordelingsprobleem wordt doorgeschoven van de Belastingdienst naar de 
opdrachtgever en tegelijk de rechtsonzekerheid wordt vergroot. 

 
Overwegende dat: 

 D66 vertrouwt op de eigen kracht van mensen en vindt dat die mensen de vrijheid hebben 
om hun wijze van werken, arbeidsrelatie en verdienmodel zelf vorm te geven; 

 D66 afscheid wil nemen van een stelsel met de oude - langdurige - arbeidsverhoudingen als 
enige mogelijkheid; 

 nieuwe economische tijden om nieuwe innovatieve arbeidsmodellen vragen; 

 de goedwillende ZZP-’er niet moet worden gestraft voor het falen van controle vooraf door 
de belastingdienst en niet moet worden gestraft voor het misbruik door frauderende 
enkelingen; 

 
verzoekt de Tweede Kamerfractie van D66 om: 

 zich in te zetten voor een BGL die opdrachtgevers niet afschrikt om ZZPers in te zetten; 

 en te streven naar werkelijke flexibele arbeidswetgeving. 
 
 
En gaat over tot de orde van de dag  
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PM100.13 

ID: 16 
LB advies: overnemen   
 
Indiener: AAV Enschede 
Woordvoerder: Menno Hoeksema 
 
Onderwerp: Werken over de grens 
 
 
Het D66 congres op zaterdag 1 november 2014 bijeen te ’s-Hertogenbosch 
 
Constaterende dat: 

 grensregio's vaak met hoge werkloosheid kampen. Dit constateert Atlas voor gemeenten in 
haar onderzoek “Groeien aan de grens” van zomer 2014; 

 een belangrijke oorzaak daarvoor de aanwezigheid van grensbarrières is;  

 Deze grensbarrières bestaan onder andere uit fiscale en sociale verzekeringsverschillen, de 
taalbarrière en het ontbreken van wederzijdse erkenning van diploma’s. 

 
Overwegende dat:  

 de kans dat mensen werk kunnen vinden in grensregio’s volgens Atlas groter wordt als de 
grensbarrières worden geslecht.  

 
Roept de Tweede Kamerfractie op:  

 de conclusies van het rapport “Groeien aan de grens” mee te wegen bij het beoordelen van 
huidig beleid en het formuleren van toekomstig beleid; 

 actief, in samenwerking met de fractie in het Europees Parlement, te blijven werken aan het 
wegnemen van grensbarrières die vrij verkeer tussen arbeidsmarkten in de grensregio’s in de 
weg staan; 

 
En gaat over tot de orde van de dag  
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PM100.14 

ID: 11 
LB advies: overnemen   
 
Indiener: AAV Rotterdam 
Woordvoerder: Eva Oskam 
 
Onderwerp: Leven lang leren, ook in de WW 
 
 
Het D66 congres op zaterdag 1 november 2014 bijeen te ’s-Hertogenbosch 
 
Constaterende dat: 

 de Denktank Leren en Werken, onder leiding van Roger van Boxtel, in 2009 al pleitte voor 
een aanpassing van de Scholingsregeling WW zodat  "iemand met een uitkering een 
opleiding of scholing [moet] kunnen volgen als dat helpt bij het vinden van een duurzaam 
passende baan";  

 de Onderwijsraad een Leven Lang Leren wil stimuleren; 

 de Scholingsregeling WW momenteel het volgen van een voltijdsstudie niet toestaat; 

 veel studies slechts voltijd te volgen zijn; 
 
Overwegende dat: 

 het huidige WW-scholingsbeleid substantiële omscholing ontmoedigt en onvoldoende 
oplossing biedt voor de bestaande werkloosheids- en arbeidsmarktproblematiek; 

 
Verzoekt de Tweede Kamerfractie binnen de Tweede Kamer een wijziging van de Scholingsregeling 
WW te bepleiten, zodat WW-ontvangers de ruimte wordt geboden om, op eigen kosten, met behoud 
van de WW-uitkering, óók een voltijdsstudie te volgen, waarbij verzoeken hiertoe worden 
beoordeeld vanuit het uitgangspunt ‘ja, mits’. 
 
 
En gaat over tot de orde van de dag  
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PM100.15 

ID: 9 
LB advies: overnemen  
 
Indiener: AAV Rotterdam 
Woordvoerder: Maartje Swart 
 
Onderwerp: De overheid en de Wet Flexibiliteit en Zekerheid 
 
 
Het D66 congres op zaterdag 1 november 2014 bijeen te ’s-Hertogenbosch 
 
Overwegende dat:  

 flexwerkers een groeiend deel van de werkende bevolking uitmaken; 

 de wet “Flexibiliteit en Zekerheid” recent is aangepast om het moeilijker te maken voor 
werkgevers om voor langere tijd vrijblijvend flexwerkers te kunnen inhuren, 

 
Constaterende dat: 

 vóór de aanpassing in de wet “Flexibiliteit en Zekerheid” het regelmatig voorkwam dat 
flexwerkers vlak voor ze een contract aangeboden hadden moeten krijgen of Fase B in 
zouden gaan afgestoten werden; 

 werknemers na zo'n gedwongen periode van thuiszitten weer in Fase A komen bij het 
aanvaarden van een nieuwe flexbaan; 

 het regelmatig gebeurde dat men na die verplichte wachttijd door dezelfde bemiddelaar bij 
dezelfde opdrachtgever opnieuw werd ingezet; 

 ook de overheid, direct danwel indirect, gebruik maakt van een niet onaanzienlijke 
hoeveelheid flexwerkers,  

 
Van mening dat: 

 door de huidige arbeidsmarkt deze wet niet de werkgever dwingt mensen aan te nemen, 
maar ervoor zorgt dat een goed functionerende flexwerker thuis komt te zitten; 

 deze wet ook de keuzevrijheid van mensen die wel graag op uitzendbasis zouden blijven 
werken inperkt, 

 
Spreekt uit dat: 

 ook voor flexwerkers in Fase A de WAZO regels voor buitengewoon verlof van toepassing 
zouden moeten zijn; 

 de overheid het goede voorbeeld moet geven als het gaat om verantwoord werkgeverschap, 
 
Verzoekt de fractie van D66 in de Tweede Kamer: 

 aandacht te besteden aan het personeelsbeleid van de overheid ten aanzien van flexwerkers; 

 daarbij duidelijk te maken dat als de wet Flexibiliteit en Zekerheid moet stimuleren om 
flexwerkers als volwaardige krachten aan te nemen, de overheid daarin een voorbeeldfunctie 
heeft; 

 dit als integraal onderdeel te zien van een versoepeling van de ontslagbescherming. 
 
En gaat over tot de orde van de dag  
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PM100.16 

ID: 31 
LB advies: overnemen   
 
Indiener: Thema Afdeling Economie 
Woordvoerder: Tom Willem den Hoed 
 
Onderwerp: Onderzoek naar welke sectoren privaat dienen te blijven en welke publiek dienen te 
worden 
 
 
Het D66 congres op zaterdag 1 november 2014 bijeen te ’s-Hertogenbosch 
 
Constaterende dat: 

 nieuwe welvaart om groei vraagt van de Nederlandse economie. Groei zorgt voor nieuwe 
banen, voor innovatie en vernieuwing;  

 D66 wil bouwen aan het nieuwe verdienmodel van Nederland, aan verduurzaming van de 
economie, aan een land dat onderneemt en bloeit en na stilstand weer vooruit gaat; 

 duurzame groei de sleutel is naar een welvarende toekomst;  

 de overheid kan ruimte maken en gericht investeren;  

 de ’kerntaken’ van de overheid (wat privaat, wat publiek) een heroverweging vragen; 
 
Voorts constaterende dat: 

 politiek gaat over maatschappelijke problemen en de oplossingen die politieke partijen 
daarvoor hebben;  

 de economische ontwikkeling en het investeringsklimaat door de overheid gestimuleerd kan 
worden;  

 het McKinsey Global Institute ook steeds meer ‘state-owned companies’ in Europa verwacht 
(Urban World, the shifting global business landscape, 2013);  

 
Overwegende dat: 

 D66 een partij is die vooruit denkt en toekomstgericht is;  

 onderzoek een beter beeld kan geven van gewenste ’kerntaken' van de overheid;  

 de kosten van een goed opgezet onderzoek gering zijn; 
 
Vraagt het Landelijk Bestuur van D66 om zich in te zetten voor onderzoek naar ’kerntaken’ van de 
overheid: welke sectoren dienen privaat te blijven en welke dienen publiek te worden. 
 
 
En gaat over tot de orde van de dag  
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PM100.19 

ID: 20   
LB advies: overnemen 
 
Indiener: thema-afdeling D66 Duurzaam 
Woordvoerder: Linda Carton 
 
Onderwerp: Slimme steden: Innovatie en experimenteerruimte voor gemeenten 
 
Het D66 congres op zaterdag 1 november 2014 bijeen te ’s-Hertogenbosch 
 
Constaterende dat:  

 we zien dat steden worden afgeremd in hun ambitie om snel te verduurzamen;  

 ‘voorlopende’  steden die bijv. de doelstelling hebben om in 2030 een klimaatneutrale of 
CO2-neutrale gemeente te zijn zoals Amersfoort, Haarlem, Utrecht, Wageningen, Deventer, 
Nijmegen en Maastricht worden belemmerd door een aantal beleidsregels van de provincie 
en het Rijk (bijvoorbeeld een ‘dichtgetimmerd’ Bouwbesluit of complexe regelgeving zoals de 
Postcoderoosregeling)  

 
Overwegende dat:  

 voorlopende steden een belangrijke nationale en internationale voorbeeldfunctie hebben;  

 het wegnemen van belemmerende regelgeving van groot belang is om ons streven naar een 
duurzame en harmonieuze samenleving in te kunnen vullen; 

 het creëren van tijdelijke experimenteerzones een manier is om te leren hoe belemmerende 
regelgeving weggenomen kan worden en voorlopende steden te 'belonen' voor hun 
inspanningen; 

 
Verzoekt de Provinciale Statenfracties, Eerste en Tweede Kamerfracties van D66:  
 
Ervoor te ijveren dat gemeenten de vrijheid krijgen om tijdelijke ‘experimenteerruimten’ in te stellen 
als die aantoonbaar hogere algemeen-belang-doelstellingen dienen zoals klimaatneutraliteit, CO2-
reductie of kennisontwikkeling en innovatie voor duurzame lokale economische vergroening. Binnen 
deze (in tijd en ruimte begrensde) experimenteerruimte mag bestaande regionale en nationale 
regelgeving, mits beargumenteerd, aan de kant worden geschoven of vervangen door een tijdelijk 
ruimere en simpelere regel, in het kader van de experimenteerruimte. 
 
 
En gaat over tot de orde van de dag  
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PM100.20 

ID: 19   
LB advies: overnemen 
 
Indiener: thema-afdeling D66 Duurzaam 
 
Woordvoerder: Pier Vellinga en Linda Carton 
 
Onderwerp: Bestaande woning- en gebouwvoorraad energieneutraal maken  
 
 
Het D66 congres op zaterdag 1 november 2014 bijeen te ’s-Hertogenbosch 
 
Constaterende dat:  

 De urgentie van klimaatverandering duidelijk is, zoals uitgesproken op de UN Climate Summit 
2014, door Obama en Ban Ki-Moon; 

 Energie-afhankelijkheid tot geopolitieke spanningen leidt. 
 
Overwegende dat:  

 De Nederlandse gasvoorraad van Slochteren en elders in ons land eindig is; 

 De bouwwereld momenteel nieuwe doelen en investeringen goed kan gebruiken als aanjager 
van bedrijvigheid en werkgelegenheid;  

 
En voorts overwegende:  

 De energierekening per jaar voor een gemiddeld huishouden nu 1790 euro bedraagt, terwijl 
dat in 2000 nog iets minder was dan 1200 euro (ECN, energietrends 2014); 

 De Nederlandse woningvoorraad  en de voorraad maatschappelijk en economisch vastgoed 
(kantoren, schoolgebouwen, kerken, bedrijfspanden, loodsen, en andere opstallen op 
bedrijventerreinen) veel meer energie gebruikt dan technisch gezien nodig is. Veel woningen 
en gebouwen zijn zo lek als een mandje; 

 De prikkels voor verduurzaming vaak ‘verkeerd gericht zijn’ d.w.z. woningcorporaties en 
ontwikkellaars bezuinigen op isolatie en inzet van duurzame energie, want dat maakt de 
woning en het gebouw goedkoper, de bewoners betalen hierdoor jarenlang een hoge 
energierekening; 

 Er in het energieneutraal maken van woningen en gebouwen ongekende kansen liggen voor 
Nederland op gebied van werkgelegenheid, besparing op energiekosten, innovatie 
(duurzame energie systemen, slimme apparaten thuis; wasmachine op een ‘avondklok,’ etc); 

 Dit goed uitpakt voor mensen met een kleine beurs als de kosten uitgesmeerd worden over 
de levensloop van woningen; 

 
Verzoekt de Tweede Kamerfractie om van het huidige kabinet te eisen veel meer politieke kracht en 
financiële middelen in te zetten op het energieneutraal maken van de bestaande woning en 
gebouwen voorraad. Te beginnen met 1 miljoen woningen voor 2020 en alle kansen te pakken, te 
beginnen met laaghangend fruit. 
 
En gaat over tot de orde van de dag  
 



 
 

Aangenomen moties Congres 100 

PM100.21 

ID: 10  
LB advies: overnemen  
 
Indiener: AAV Rotterdam 
Woordvoerder: Jan-Willem Kanters 
 
Onderwerp: Kolencentrales 2e maasvlakte Rotterdam 
 
Het D66 congres op zaterdag 1 november 2014 bijeen te ’s-Hertogenbosch 
 
Constaterende dat: 

 de twee nieuwe kolencentrales van E.ON en GDF Suez op de Maasvlakte binnenkort zullen 
beginnen met het produceren van elektriciteit uit steenkool; 

 er geen beperking van de CO2 uitstoot zal plaatsvinden, ondanks eerdere afspraken (bij de 
vergunningverlening in 2008) met de Gemeente Rotterdam om dat wel te gaan doen door 
middel van CCS (Carbon Capture and Storage); 

 veel schonere, bestaande, gas-centrales hierdoor werkloos stilstaan; 

 hiermee in strijd wordt gehandeld met de (aangenomen) Tweede Kamermotie Vendrik van 3 
november 2009 die eist dat nieuwe kolencentrales niet meer CO2 mogen  uitstoten dan 
gascentrales en de (aangenomen) D66-congresmoties van dezelfde strekking van thema-
afdeling Duurzaam d.d. 17/4/2010 (CVP AM 91.204), 25/8/2012 (CVP AM 96.050),  9/3/2013 
(PM 97.008); 

 hiermee de - toch al kritieke – CO2-uitstoot en luchtkwaliteit in de regio Rijnmond verder 
verslechtert, met bijbehorende klimaat- en gezondheidsrisico’s voor de bevolking en dus in 
strijd wordt gehandeld met het algemeen belang 
 

Verzoekt de D66 fracties in Rotterdam, Zuid- Holland en in de Tweede Kamer om – gezamenlijk – de 
politieke en juridische middelen te onderzoeken die nog kunnen worden ingezet om te voorkomen 
dat de betreffende centrales elektriciteit gaan leveren zolang er geen garanties zijn voor de 
beperking van uitstoot van o.a. CO2, fijnstof, SOx en NOx tot het niveau van een gascentrale. 
 
 
En gaat over tot de orde van de dag  
 

 

 

 

 

 



 
 

Aangenomen moties Congres 100 

PM100.23 

ID: 18   
LB advies:  overnemen 
 
Indiener: thema-afdeling D66 Duurzaam 
 
Woordvoerder: Pier Vellinga 
 
Onderwerp: Prioriteiten nieuwe Hervormingsagenda D66: Duurzaamheid in brede zin 
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Spreekt als haar mening uit dat duurzaamheid in de meest brede zin (i.e. klimaatbeleid, 
biodiversiteit, energietransitie en een circulaire economie) behoort tot de topprioriteiten van de 
nieuwe D66 hervormingsagenda;  
 
En verzoekt de Tweede en Eerste Kamerfractie van D66 deze ambitie inhoud te geven en uit te 
dragen. 

 
En gaat over tot de orde van de dag  
 

PM100.24 

ID: 28   
LB advies: overnemen 
 
Indiener: Wiebe Janssen e.a. 
Woordvoerder: Wiebe Janssen 
 
Onderwerp: Ook een groen belastingstelsel 
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Constaterende dat: 

 de Tweede Kamer en het kabinet voornemens zijn het belastingstelsel te herzien; 

 D66 dit streven steunt, en pleit voor een nieuw stelsel waar lastenverlichting, het lonen van 
arbeid en versimpeling centraal staan 

 
Overwegende dat: 

 D66 de verduurzaming van de Nederlandse samenleving als belangrijk streven ziet; 

 het belastingstelsel een geschikt systeem is om verduurzaming te belonen en vervuilend 
gedrag te ontmoedigen; 

 



 
 

Aangenomen moties Congres 100 

Verzoekt de Tweede Kamerfractie van D66: 

 bij haar pleidooien voor een nieuw belastingstelsel consequent de vergroening als een van 
de centrale speerpunten – naast versimpeling, het lonen van arbeid en lastenverlichting – 
naar voren te brengen; 

 te onderzoeken welke belastingmaatregelen effectief leiden tot een duurzamere 
Nederlandse samenleving; 

 in dit onderzoek het belasten van negatieve externe effecten  - zowel directe als indirecte – 
te overwegen; 

 in dit onderzoek Levenscyclusanalyse als methode te overwegen. Deze methode brengt de 
impact van iedere stap in de productieketen op de omgeving in kaart. 

 
En gaat over tot de orde van de dag  
 

 

PM100.25 

ID: 36   
LB advies: overnemen 
 
Indiener: thema-afdeling D66 Duurzaam 
Woordvoerder: Linda Carton 
 
Onderwerp: Weerwoord tegen populistische klimaatontkenners  
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Overwegende: 

 dat bij sommige, vooral populistische politieke partijen, nog steeds twijfels bestaan over 
oorzaak en ernst van de verandering van het wereldklimaat waarbij het vraagstuk wordt 
ontkend of de huidige ontwikkelingen worden geduid als natuurverschijnsel;  

 dat die opvattingen niet in lijn zijn met alle serieuze wetenschappelijke bewijzen m.b.t. 
klimaatverandering, terwijl het smelten van de Arctische Poolkappen inmiddels is begonnen;  

 dat Obama, Ban Ki-Moon en de leiders van 300 grootste bedrijven ter wereld, daarin 
gesteund door een klimaatmars die over de hele wereld gehouden werd  (de People’s 
Climate March, in New York gelopen door ruim 300.000 mensen), de alarmbel luidden omdat 
zij zich niet laten leiden door korte termijn belangen van de fossiele industrie en wishful 
thinking;  

 dat het noodzakelijk is tegenover deze populistische opvattingen een sterk weerwoord 
kenbaar te maken;   

 dat D66 hiertegen een sterk weerwoord kan en moet maken, evenzeer als tegen 
vreemdelingenhaat en intolerantie;   

 
Roept de fracties van D66 in de Provinciale Staten, Eerste en Tweede Kamer en het Europees 
Parlement op om de strijd tegen de klimaatverandering, en de bijbehorende transitie van onze 
economie, prominent op de agenda te zetten en uit te dragen. 



 
 

Aangenomen moties Congres 100 

 
En gaat over tot de orde van de dag  
 

 

PM100.27 

ID: 43   
LB advies: overnemen 
 
Indiener: AAV Breda 
Woordvoerder: Paul de Beer 
 
Onderwerp: Toekomst van het aardgasnet 
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Overwegende dat:  

 bij gelijkblijvend gasverbruik Nederland over circa 10 jaar (netto) gasimporteur zal worden; 

 de ontwikkelingen binnen de internationale politieke verhoudingen een onzekere basis 
vormen om de komende decennia te kunnen vertrouwen op probleemloze import van 
aardgas; 

 het aardgasnet in vergelijking met het elektriciteitsnet relatief duur is en minder geschikt 
voor duurzame toepassingen. 

 
Constaterende dat: 

 er steeds meer besef is bij de energiesector, in de maatschappij en bij relevante betrokken 
organisaties dat het gebruik van het aardgasnet in de huidige vorm eindig is; 

 momenteel nog steeds nieuwbouwhuizen en nieuwe bedrijvenlokaties worden aangesloten 
op het aardgasnet; 

 momenteel nog steeds forse investeringen worden gepleegd voor instandhouding van het 
aardgasnet; 

 het verminderen van gasverbruik niet enkel zou moeten lopen via de gedachte dat alle 
gebruikers minder zouden moeten verbruiken, maar tevens de gedachte dat het aantal 
gebruikers verminderd kan worden. 

 
Verzoekt de D66 tweede kamerfractie: 

 het kabinet te verzoeken een visie te formuleren op de toekomst van het aardgasnet; 

 hierbij in elk geval te laten onderzoeken op welke wijze gestimuleerd kan worden nieuwe 
woningen en/of bedrijven niet aan te sluiten op het aardgasnet; 

 hierbij in elk geval te laten onderzoeken op welke wijze bestaande woningen en/of bedrijven 
dusdanig verduurzaamd kunnen worden dat een bestaande aansluiting op het aardgasnet 
kan komen te vervallen. 

 
En gaat over tot de orde van de dag  
 



 
 

Aangenomen moties Congres 100 

PM100.29 

ID: 47   
LB advies: overnemen 
 
Indiener: AAV Breda 
Woordvoerder: Mieke Nuijen 
 
Onderwerp: Verklaring Omtrent het Gedrag (VOG) voor vrijwilligers 
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Overwegende dat:  

 overheden de  inzet van vrijwilligers in de zorg-, hulp- en dienstverlening onmisbaar achten om de 
zorgkosten beheersbaar te houden; 

 voorkomen moet worden dat vrijwilligers die in aanraking zijn geweest met justitie in 1-op-1-
contacten worden ingezet bij cliënten die kwetsbaar zijn a.g.v. van psychische malheur, denk 
bijvoorbeeld aan senioren met beginnende vormen van geheugenverlies; 

 
Constaterende dat: 

 veel vrijwilligersorganisaties vertrouwen in de vrijwilliger laten prevaleren boven gedegen research 
naar achtergrond en motivatie; 

 controle op de verrichte werkzaamheden door vrijwilligers in principe achteraf plaatsvindt; 

 niet uit te sluiten valt dat kwetsbare cliënten zoals hiervoor omschreven kunnen vergeten dat 
ongewenste activiteiten hebben plaatsgevonden, zoals diefstal, fraude, seksuele intimidatie  of 
ronduit misbruik van vertrouwen; 

 dat dit kan leiden tot claims en negatieve beeldvorming rond vrijwilligerswerk;    

 het verstrekken van een gratis Verklaring Omtrent het Gedrag (VOG) voor vrijwilligers die met 
minderjarigen werken al  - sinds 2014 - structureel is geregeld.  

 
Verzoekt de D66 tweede kamerfractie: 

 te bepleiten dat vrijwilligers die via vrijwilligersorganisaties  werken in 1-op-1-contacten bij hiervoor 
genoemde kwetsbare cliëntgroepen,  beschikken over een VOG; 

 landelijke of lokale overheid te verplichten om de kosten die vrijwilligersorganisaties hiervoor maken 
te vergoeden. 

 
En gaat over tot de orde van de dag  

 

  



 
 

Aangenomen moties Congres 100 

PM100.30 

ID: 4   
LB advies: overnemen 
 
Indiener: Thema-afdelingen Democratie&Rechtsstaat, digitaal 66 en Europa 
Woordvoerder: Eduard Berentzen  
 
Onderwerp: De dronemotie 
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Overwegende dat: 

 moderne techniek het mogelijk maakt dat voertuigen zich autonoom gaan bewegen zowel 
ter land ter zee en in de lucht en hiervoor al diverse concrete commerciële toepassingen zijn; 

 het economische potentieel van deze innovaties, in de volksmond drones genoemd, 
onvoldoende wordt ingezien; 

 een specifiek wettelijk kader voor autonoom bewegende voertuigen volledig ontbreekt; 

 het ontbreken van een wettelijk kader heeft geleid tot een vergunningstelsel dat het 
commercieel gebruik van onbemand en of autonome drones voor een groot gedeelte 
onmogelijk maakt; 

 de huidige beperkingen in regelgeving er voor dreigen te zorgen dat Nederland bij deze 
innovatieve techniek een grote, niet in te halen, achterstand gaat oplopen. 

 
Tevens overwegende dat: 
Drones op een nieuwe manier een aantasting van veiligheid en privacy kunnen vormen. 
 
Roept de D66 fracties op: 
Actief aan te sturen op het creëren van wettelijk kader dat het ten volle ontsluiten van het 
economisch potentieel van (autonome) drones, daarbij oog te hebben voor implicaties voor, 
openheid, veiligheid en privacy aspecten. Zodat de Nederlandse economie een blijvende voorsprong 
kan verwerven. 
 
 
En gaat over tot de orde van de dag  

 
 

 

 

 

 

 

 



 
 

Aangenomen moties Congres 100 

PM100.28 

ID: 2   
LB advies: ontraden 
 
Indiener: Thema-afdelingen Democratie&Rechtsstaat, digitaal66, Europa. 
Woordvoerder: Jeroen Slobbe 
 
Onderwerp: Het stemgeheim 
 
 
Het D66 congres op zaterdag 1 november 2014 bijeen te ’s-Hertogenbosch 
 
Constaterende dat: 

 het stemgeheim is vastgelegd in meerdere Europese en internationale verdragen en wordt 
gezien als belangrijk mensenrecht; 

 de afgelopen verkiezingen meerdere personen foto’s hebben verspreid van het ingevulde 
stembiljet, een stemfie genoemd. Op deze foto’s was duidelijk hun stem zichtbaar. 

 de rechter onlangs heeft geoordeeld dat: "Op de Staat de actieve plicht rust om het 
stemgeheim en de daaraan ten grondslag liggende beginselen ten volle te respecteren” en 
verklaarde daarbij " Deze nadelen wegen zwaarder dan de voordelen die ook aan het gebruik 
van stemfies verbonden zijn."; 

 de Kiesraad minister Plasterk van Binnenlandse Zaken heeft geadviseerd om het maken van 
selfies met een ingevuld stembiljet te verbieden. Volgens de raad zijn dat soort foto's van 
jezelf in strijd met het in de wet vastgelegde stemgeheim. Volgens de raad zijn de 'stemfies' 
fraudegevoelig. Mensen kunnen hun stem verkopen; 

 in de landen om ons heen de stemfie reeds is verboden. 
 
Overwegende dat:  

 het onomstotelijk kunnen bewijzen dat je op een bepaalde kandidaat gestemd hebt ons 
systeem kwetsbaarder maakt voor corruptie en afpersing; 

 het stemgeheim een belangrijke waarborg is binnen de democratische rechtsstaat, 
voornamelijk bij verkiezingen en kan worden gezien als belangrijk mensenrecht; 

 mensen prima een foto van zichzelf kunnen maken vlak voor ze het stemhokje in lopen om 
het stemmen met behulp van foto’s op te leuken; 

 mensen het overzicht biljet thuis kunnen gebruiken om hun mening zeer specifiek te uiten; 
  
Verzoekt de Tweede Kamerfractie van D66 om afstand te nemen van het maken van onomstotelijke 
bewijzen van de uitgebrachte stemmen (zoals de stemfie) en zich in te zetten voor het verbieden 
daarvan. 
 
 
En gaat over tot de orde van de dag  

 
 

 



 
 

Aangenomen moties Congres 100 

PM100.32 

ID: 24   
LB advies: overnemen 
 
Indiener: Daphnie Ploegstra e.a. 
Woordvoerder: Daphnie Ploegstra 
 
Onderwerp: Levenslange gevangenisstraffen 
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Constaterende dat: 

 er in Nederland een levenslange gevangenisstraf aan de dader van een strafbaar feit kan 
worden opgelegd, wat inhoudt dat men daadwerkelijk levenslang vastzit; 

 de theoretische mogelijkheid tot gratieverlening een dode letter is, aangezien het 
gratiebeleid momenteel niet gericht is op terugkeer van de veroordeelde in de samenleving. 

 
Voorts constaterende dat: 

 Een levenslange gevangenisstraf zonder perspectief op vrijlating in strijd is met het verbod 
op een inhumane behandeling zoals neergelegd in artikel 3 van het Europees Verdrag voor 
de Rechten van de Mens (EVRM) 

 
Overwegende dat: 

 een veroordeelde gedurende de gevangenisstraf zijn gedrag kan veranderen waardoor 
detentie niet meer gerechtvaardigd hoeft te zijn, en de mate van gevaar voor de 
samenleving kan afnemen; 

 een review-procedure, waarbij door de rechter na een aantal jaren opnieuw wordt gekeken 
naar de omstandigheden van veroordeelde, de uitzichtloosheid weg kan nemen en 
perspectief op invrijheidsstelling kan bieden; 

 Deze toets de rechtszekerheid van een veroordeelde voorts ten goede komt, daar hij vanaf 
het begin van de staf te weten komt wanneer deze review plaatsvindt en wat de 
voorwaarden en eisen zijn voor een eventuele invrijheidsstelling; 

 D66 een partij is die zich inzet voor het waarborgen van mensenrechten voor iedereen, ook 
voor veroordeelden. 

 
Verzoekt de Tweede Kamerfractie van D66 om zich in te zetten voor invoering van een gerechtelijke 
review-procedure waarbij de mogelijkheid van invrijheidsstelling voor de tot levenslang veroordeelde 
wordt onderzocht  
 
En gaat over tot de orde van de dag 
 
 
 

 



 
 

Aangenomen moties Congres 100 

PM100.35 

ID: 40   
LB advies : overnemen 
 
Indiener: Samira Rafaela e.a. 
Woordvoerder: Samira Rafaela 
 
Onderwerp: Effectieve aanpak gedwongen prostitutie 
 
 
Het D66 congres op zaterdag 1 november 2014 bijeen te ’s-Hertogenbosch 
 
Constaterende dat: 

 jaarlijks duizenden mannen en vrouwen van buiten de EU naar Nederland en andere 
Europese landen komen, vaak misleid onder valse voorwendselen om hier een beter bestaan 
op te bouwen; 

 deze mannen en vrouwen in de prostitutie belanden;  
 
Overwegende dat 

 steeds meer steun op Europees niveau voor het Zweedse prostitutiemodel bestaat waarin 
de klant strafbaar is;  

 het Zweedse model daarmee prostitutie anonimiseert en onzichtbaar maakt waardoor 
gedwongen prostituees niet geholpen kunnen worden; 

 de EU al jaren bezig is om een effectieve politie- en justitie- aanpak te ontwikkelen die zicht 
geeft op gedwongen sekswerkers, het circuit hierachter en bestrijding hiervan; 

 vrijwillige prostitutie zo min mogelijk hinder moet ondervinden van de bestrijding van 
gedwongen prostitutie; 

 gedwongen prostitutie indruist tegen het gedachtegoed van D66 waarbij 
zelfbeschikkingsrecht als een van de belangrijkste en primaire rechten wordt beschouwd; 

 
Roept de fractie in de Tweede Kamer op om: 

 te blijven benadrukken dat prostitutie een legale branche is waarbinnen sekswerkers per 
definitie aanspraak kunnen maken op het arbeidsrecht en bijbehorende voorwaarden, 
waardoor de veiligheid van prostituees gewaarborgd blijft en er zicht ontstaat op 
gedwongen ex-sekswerkers; 

 
Roept de fractie in het Europees Parlement op om: 

 zich in te zetten voor intensieve samenwerking op Europees niveau om de illegale 
mensenhandel van gedwongen sekswerkers in kaart te brengen en tegen te gaan; 

 zich in te zetten voor intensieve samenwerking  met veiligheidsinstanties en 
maatschappelijke organisaties om een effectieve aanpak te garanderen en 'best practices' 
met elkaar te delen; 

 
En gaat over tot de orde van de dag  

 
 



 
 

Aangenomen moties Congres 100 

PM100.36 

ID: 45   
LB advies: overnemen 
 
Indiener: thema-afdeling Sociaal-Liberalisme 
 
Woordvoerder: Jan Puts 
 
Onderwerp: Steun uitbreiding erkenning Internationaal Strafhof (ICC) 
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Constateert dat: 

 genocide, misdaden tegen de menselijkheid en oorlogsmisdaden anno 2014 helaas nog steeds niet tot 
het verleden behoren; 

 het Internationaal Strafhof (ICC) mensen voor dergelijke misdaden vervolgt 

 art. 90 van de Grondwet stelt dat de regering de ontwikkeling van de internationale rechtsorde 
bevordert; 

 
Overweegt voorts dat; 

 het ICC in beginsel alleen jurisdictie over dergelijke internationale misdrijven kan uitoefenen indien 
deze zijn begaan op het grondgebied van een Staat die partij is bij het Statuut van Rome of door één 
van haar onderdanen, of in uitzonderlijke gevallen op basis van een resolutie van de VN-
veiligheidsraad;  

 en het daarom, voor een maximale reikwijdte van het ICC, essentieel is om zoveel mogelijk partijen de 
rechtsmacht van het ICC te laten aanvaarden. 

 
Roept de Tweede Kamerfractie op om: 

 er bij de regering op aan te dringen de erkenning & aanvaarding van de rechtsmacht van het 

ICC speerpunt te maken van het Nederlandse buitenlandbeleid;  

 dit concreet vorm te geven door dit een vast agendapunt te maken bij onderhandelingen op 

het gebied van internationale afspraken en/of overeenkomsten; 

 in het bijzonder erkenning van het ICC mee te wegen bij de selectie van partnerlanden voor 

ontwikkelingshulp. 

 
En gaat over tot de orde van de dag  

 
 

 

 

 

 



 
 

Aangenomen moties Congres 100 

PM100.37 

ID: 41   
LB advies: overnemen 
 
Indiener: Sjir Hoeijmakers e.a. 
 
Woordvoerder: Sjir Hoeijmakers 
 
Onderwerp: Persoonlijkheidsontwikkeling in het voortgezet onderwijs 
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Constaterende dat: 

 jongeren gedurende hun puberteit ingrijpende ontwikkelingen in hun persoonlijkheid 
doormaken; 

 ze een groot gedeelte van de puberteit op de middelbare school doorbrengen; 

 er op dit moment weinig aandacht is voor de persoonlijkheidsontwikkeling van jongeren op 
middelbare scholen. 

 
Overwegende dat: 

 uit recent onderzoek blijkt dat interventies en lesprogramma's die zich richten op de 
persoonlijkheidsontwikkeling van jongeren succesvol zijn in het terugdringen van onder 
andere depressies; 

 D66 innovatie in onderwijs en ontplooiing van het individu hoog in het vaandel heeft staan; 
 
Verzoekt de Tweede Kamerfractie om zich in te zetten voor meer aandacht en ruimte voor 
persoonlijkheids- en identiteitsontwikkeling van jongeren in het voortgezet onderwijs. 
 
 
En gaat over tot de orde van de dag  

  



 
 

Aangenomen moties Congres 100 

 

PM100.38 

ID: 42   
LB advies: overnemen 
 
Indiener: AAV Breda 
 
Woordvoerder: Paul de Beer 
 
Onderwerp: Aanstellingspas Verkeersregelaars 
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Overwegende dat:  

 in bijna alle gemeenten evenementen worden gehouden waarbij de inzet van 
verkeersregelaars noodzakelijk is zoals loop- of wielerevenementen; 

 deze verkeersregelaars voor het overgrote deel mensen zijn die deze functie als vrijwilliger 
uitvoeren. 

 
Constaterende dat: 

 verkeersregelaars die als vrijwilliger optreden tijdens evenementen aan dezelfde hoge eisen 
moeten voldoen als de professionals om een aanstellingspas verkeersregelaar te verkrijgen; 

 hiermee zowel de organisaties van evenementen als de vrijwillige verkeersregelaars zelf, veel 
tijd kwijt zijn aan administratie en procedures; 

 de korte geldigheidsduur van de aanstellingspassen een bureaucratische poging is de 
veiligheid te borgen; 

 de korte geldigheidsduur van de aanstellingspassen de grootste veroorzaker is van de als 
hoog ervaren administratieve last; 

 het systeem van aanstellingspassen voor verkeersregelaars onvoldoende uitgaat van 
vertrouwen in de kracht van mensen en ruimte wegneemt bij organisaties van evenementen 
om zelf verantwoordelijkheid te nemen. 

 
Verzoekt de D66 Tweede Kamerfractie: 

 met voorstellen te komen met het doel de administratieve lasten voor de vrijwilligers die als 
verkeersregelaar optreden sterk te verminderen door ondermeer de geldigheidsduur van de 
aanstellingspas te vergroten naar 5 jaar; 

 bij het doorvoeren van deze maatregelen aandacht te vragen voor proactieve communicatie 
van de wijzigingen richting gemeenten. 

 
En gaat over tot de orde van de dag  

 
 

 



 
 

Aangenomen moties Congres 100 

PM100.39 
ID: 44   
LB advies: overnemen 
Indiener: ALV Londen 
 
Woordvoerder: Petra Arts 
 
Onderwerp: Besluitvorming Europa 
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Constaterende dat: 

 de Tweede Kamer de bestaande mogelijkheden om deel te nemen aan Europese besluitvorming 
beter kan benutten; 

 Europa een integraal onderdeel is van de Nederlandse politiek en een van de kerntaken van de 
Tweede Kamer het verzekeren van de democratische controle op de politieke besluitvorming is; 

  D66 “denk en handel internationaal” als een van haar vijf richtingswijzers aanhoudt; 

  de nieuwe president van de Europese Commissie, Jean Claude Juncker, in zijn politieke beleidslijnen 
verklaart dat hij de interactie tussen de Europese Commissie en nationale parlementen wil 
bevorderen; 

 dat afgelopen mei het rapport ‘Voorop in Europa’ over de rol van de Tweede Kamer en nationale 
parlementen in de Europese Unie aan de Kamer werd voorgedragen, met daarin concrete 
aanbevelingen voor het versterken van de invloed op Europese besluitvorming; 

 
Is van mening dat: 

 een sterkere betrokkenheid van de Tweede Kamer bij het Europese besluitvormingsproces en een 
betere samenwerking met nationale parlementen, als het gaat om Europa, bij kan dragen aan een 
betere vertegenwoordiging van Nederlandse kiezers; 

 het in het belang is van de democratie dat ministers en Kamerleden nauw betrokken zijn bij en 
verantwoording afleggen voor hun rol in Europese besluitvorming; 

 het belangrijk is dat burgers het gevoel hebben dat hun belangen worden vertegenwoordigd in 
Europa; 

 
Verzoekt de Tweede Kamerfractie om: 

 ervoor te zorgen dat de aanbevelingen van het rapport “Voorop in Europa” zo snel mogelijk worden 
geïmplementeerd;  

 initiatieven te nemen voor actievere samenwerking met andere nationale parlementen in de Europese 
Unie op het gebied van Europese zaken; 

 zo nodig de regering nauwer te controleren en, in samenwerking met het parlement, te instrueren in 
haar rol binnen het Europese besluitvormingsproces; 

 
En gaat over tot de orde van de dag  
 


